
Title (en)
Device for the temporary overcooling of a cooled detector.

Title (de)
Vorrichtung zur vorübergehenden Unterkühlung eines gekühlten Detektors.

Title (fr)
Dispositif de sur-refroidissement temporaire d'un détecteur refroidi.

Publication
EP 0322028 A1 19890628 (FR)

Application
EP 88202855 A 19881213

Priority
FR 8717713 A 19871218

Abstract (en)
Device for the temporary overcooling of a cooled detector (1) in permanent operation in an enclosed space by means of a first cooler (5). <??
>According to the invention, a second cooler (6) is set in operation temporarily in order to produce the required overcooling without involving heat
exchange with the outside. To this end, the heat energy dissipated by the cooler (6) is absorbed by the solid -> liquid passage of a phase change
material (7) (water or tetradecane) arranged between said first and second coolers. <??>Application in observing stars. <IMAGE>

Abstract (fr)
Dispositif de sur-refroidissement temporaire d'un détecteur (1) refroidi en régime permanent dans une enceinte au moyen d'un premier refroidisseur
(5). Selon l'invention, un second refroidisseur (6) est mis temporairement en action pour produire le sur-refroidissement requis sans entraîner
d'échange thermique avec l'extérieur. A cet effet, l'énergie thermique dissipée par le refroidisseur (6) est absorbée par le passage solide → liquide
d'un matériau à changement de phase (7) (eau ou tétradécane) disposé entre lesdits premier et second refroidisseurs. Application à la visée
d'étoiles.
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